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P r o t o k ó ł  Nr XXIII/2016 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 27 września 2016r. w Domu Kultury w Kotlinie 
w godz. od 1230 do godz. 1410 

 
 
I. Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 
                  Otwarcia XXIII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Tomasz Kosiński witając: Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, kierownika Rewiru 
Dzielnicowych  KPP w Jarocinie Karola Berę, sołtysów i radnych. 
Przewodniczący Rady  stwierdził kworum, bowiem  na ustawowy skład  15 radnych w sesji 
uczestniczyło 13. 
Nieobecni byli radni:  Krzysztof Szyszka i Marian Niewiada oraz zaproszony sołtys Szymon 
Matuszewski. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
Wójt Gminy i Skarbnik Gminy przybyli na sesję  w trakcie  omawiania punktu 7 porządku 
obrad. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                  Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Lucjan Antczak wnioskował o 
wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie: nadania tytułu 
Honorowy Obywatel Gminy Kotlin i nadania tytułu Zasłużony dla Gminy Kotlin. 
Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Kotlinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
Za uzupełnieniem porządku obrad  o trzy projekty uchwał głosowało 13 radnych. 
 
                  Porządek obrad przedstawił Przewodniczący Rady: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXII  sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXII sesji 

Rady. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XXII sesji Rady oraz z wykonania 

uchwał Rady. 
7.   Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kotlin na lata 2016 –2025. 
8.   Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów 
      i akcji w spółkach prawa handlowego przez Gminę Kotlin. 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 
      komunikacyjnych na terenie Gminy Kotlin. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyborów uzupełniających do rad sołeckich. 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród  
      nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Kotlin. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 
     Województwa Wielkopolskiego. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
     w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2020. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  
     2017 – 2019. 
15. Podjęcie uchwały zmieniającej budżet Gminy na 2016 rok.   
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Gminy. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony  dla Gminy Kotlin. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
      Zespołu Interdyscyplinarnego w Kotlinie oraz szczegółowych warunków jego   
      funkcjonowania. 
20. Wolne głosy i wnioski. 

  21. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
       22. Zamknięcie obrad.   
 

ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXII  sesji Rady Gminy. 
                    Do protokołu  z XXII sesji Rady Gminy nie wniesiono uwag. 
Protokół przyjęty został  jednogłośnie 13 głosami za. 
 
ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Interpelacje i wnioski zgłoszone przez radnych. 
Radny Lucjan Antczak   wnioskował o wyznaczenie przejścia dla pieszych na drodze nr 11 
na wysokości bramy wjazdowej do Domu Pomocy Społecznej w Kotlinie, co umożliwi 
pensjonariuszom tego domu bezpieczne przejście na chodnik znajdujący się  po przeciwnej 
stronie drogi. 
Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński  przypomniał, że wiosną tego roku Rada wyraziła 
zgodę na zwiększenie  budżetu  Gminy z przeznaczeniem na pokrycie kosztów wyjazdu dzieci      
i młodzieży ze Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Kotlinie  na Ogólnopolskie Igrzyska 
Młodzieży  w Elblągu. Środki te nie zostały przekazane do szkoły i  dyrektor nie ma z czego 
zapłacić. Przewodniczący  w trybie pilnym  prosił o interwencję  w tej sprawie. 
Radny Zbigniew Orpel  wnioskował o ścięcie suchej topoli przy drodze  w Magnuszewicach - 
Parcele za boiskiem sportowym. 
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXII sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w dniu 5 września przekazał 
Wójtowi uchwały podjęte na XXII sesji Rady Gminy w dniu 31 sierpnia br. 
Także w dniu 5 września br. przekazał Wójtowi interpelacje i wnioski radnych i sołtysów 
zgłoszone na XXII sesji Rady. 
W okresie międzysesyjnym do Przewodniczącego Rady  wpłynęła prośba OSP w Twardowie o 
środki na wymianę pokrycia dachowego remizy  w roku 2017. Prośbę jako wniosek do projektu 
budżetu Gminy na 2017 przekazano w dniu 5 września br. Wójtowi Gminy. 
W dniu 7 września br.   sołtys, rady sołeckiej i OSP w Sławoszewie złożyli wniosek  do 
projektu budżetu Gminy na 2017  kierując go do Wójta i Rady Gminy. 
W dniu 16 września br. otrzymano do wiadomości Rady Gminy wystąpienie pokontrolne 
Wojewody Wielkopolskiego z kontroli kompleksowej w Gminnym Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Kotlinie przeprowadzonej  w dniach 21, 26 i 27 lipca 2016r. przez zespół 
inspektorów Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego 
w Poznaniu Delegatura w Kaliszu.  
Poza tym Przewodniczący Rady uczestniczył  w spotkaniu jubileuszowym Koła Wędkarskiego 
„Karaś” w Kotlinie  oraz w sesji Rady Powiatu. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad. 6 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XXII sesji Rady oraz            
z wykonania uchwał Rady. 
               Z uwagi na nieobecność Wójta Gminy w tej części obrad sprawozdanie odczytał 
Sekretarz Gminy.   
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W dniu 5 września br.  przekazano do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu 
Wydział, Kontroli, Prawny i Nadzoru uchwały podjęte na XXII sesji Rady. 
Także w dniu 5 września br.  do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Zespół              
w Kaliszu  przekazano uchwały nad którymi nadzór sprawuje RIO. 
Do Redakcji Dziennika Urzędowego Województwa Wielkopolskiego w dniu 19 września br. 
przekazano uchwały stanowiące prawo miejscowe oraz uchwałę w sprawie zmiany budżetu 
Gminy na 2016r. 
Wszystkie uchwały  wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na 
stronie internetowej BIP Urzędu Gminy. 
W okresie od XXII sesji Wójt wydał 4 zarządzenia, w tym w sprawie ustalenia obsługi 
techniczno-biurowej  dla sołectw Gminy Kotlin oraz określenia zakresu ich obowiązków i 3 
zarządzenia  w sprawie zmiany  budżetu Gminy.  Przyczyną zmiany budżetu  było otrzymanie 
dotacji  celowej  na sfinansowanie zakupu podręczników  i materiałów edukacyjnych w kwocie 
61.671,69 zł  oraz na realizację świadczeń rodzinnych, świadczeń  z funduszu alimentacyjnego 
i na wypłatę zasiłków i opłacenie  składki emerytalnej dla opiekunów w kwocie 57.546,- zł.  
Zachodziła także potrzeba częściowego rozdysponowania rezerwy budżetowej ogólnej              
w kwocie 33.000,- zł  z przeznaczeniem na zakup usług na potrzeby OSP, zakup usług              
w gospodarce komunalnej i zakup części zamiennych do przeprowadzenia remontów i napraw 
sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. 
Poza tym: 
-  podpisano umowę  z firmą  ST-INVEST z Wilkowyi  na wykonanie remontu sanitariatów 
   w świetlicy wiejskiej w Wilczy za  kwotę  32.968,33 zł, 
-  w dniu 14 września odbył się przegląd gwarancyjny Domu Kultury z Biblioteką w Kotlinie, 
   ustalając termin usunięcia stwierdzonych usterek na dzień 17 października 2016r. 
- w dniu 20 września br. podpisano umowę z Ministrem Sportu i Turystyki  o dofinansowanie  
  ze środków  funduszu rozwoju kultury fizycznej budowy boiska  wielofunkcyjnego i bieżni 
  przy Szkole Podstawowej w Woli Książęcej w kwocie 128.700,- zł tj. 33%  całkowitej 
  wartości  zadania. W dniu 22 września br. zwrócono się z prośbą do Ministra o zmianę 
  terminu wykonania zadania do dnia 31 października 2017r. 
- rozpoczęto prace na budowie kanalizacji sanitarnej we wsiach Racendów i Wysogotówek, 
- w trakcie przygotowywania jest  postępowanie  o udzielenie zamówienia  publicznego na  
  przebudowę ulicy Słonecznej w Kotlinie, 
- rozpoczęto budowę  sieci wodociągowej i sieci kanalizacji sanitarnej  w Kotlinie – ulica 
  Łąkowa, 
- w dniu 22 września br.  podpisano umowę na wymianę 6 szt. okien  w budynku sali wiejskiej 
  w Twardowie  na kwotę 3.189,64 zł, 
- w dniu dzisiejszym podpisano  z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska 
   i Gospodarki Wodnej w Poznaniu umowę pożyczki  na kwotę 250.000,- zł na sfinansowanie  
  rozbudowy  istniejącej oczyszczalni ścieków w Wyszkach. 
Radny Tomasz Graczyk pytał – czy Gmina zdąży z budową boiska przy szkole w Woli 
Książęcej nawet gdy  termin będzie przesunięty? 
Sekretarz Gminy  odpowiedział, że Gmina stara się o zmianę terminu, a decyzja należy do  
Ministra Sportu. 
    
ad.7.   Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kotlin na lata 
2016 –2025. 
                     Przewodniczący Rady poprosił  przewodniczących komisji o przedstawienie 
opinii komisji o projektach uchwał. 
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim Adamski 
poinformował, że na wspólnym posiedzeniu  stałych komisji Rady  w dniu 26 września br. 
obecnych było 8 członków Komisji Budżetowej. 
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Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała wnioski o nadanie Tytułów: Honorowy 
Obywatel Gminy Kotlin  i Zasłużony dla Gminy Kotlin, podejmując jednogłośnie uchwały       
w sprawie opinii o wnioskach. 
Komisja Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała 
projekty uchwał  będące w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Lucjan Antczak poinformował, że 
na wspólnym posiedzeniu  obu stałych komisji Rady w dniu 26 września br. obecnych było 5 
członków Komisji  Zdrowia. 
Komisja jednogłośnie podjęła  uchwały w sprawie  wniosku o nadanie Tytułu  Honorowy 
Obywatel Gminy Kotlin  oraz wniosku o nadanie Tytułu  Zasłużony dla Gminy Kotlin. 
Także jednogłośnie  Komisja zaopiniowała projekty uchwał  będące w porządku obrad 
dzisiejszej sesji. 
              Uchwała Nr XXIII/127/2016 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kotlin na 
lata 2016 – 2025  przyjęta została  jednogłośnie 13 głosami za. 
Radny Zdzisław Staszak wskazał na konieczność modernizacji oświetlenia  dróg i ulic, 
informując, że lampy w niektórych miejscach  zapalają się  godzinę i pół godziny za wcześnie. 
Radny Tomasz Graczyk  pytał – co zrobić, aby przyciągnąć inwestorów do gminy? 
Wójt wyjaśnił, że przyjęta strategia  jest podstawowym dokumentem prowadzenia 
długofalowej polityki rozwoju. Strategię można  będzie zmieniać. 
 
ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia, cofania i zbywania 
udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Gminę Kotlin. 
                    Uchwała nr XXIII/128/2016  w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia, cofania i 
zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Gminę Kotlin przyjęta została 
jednogłośnie 13 głosami za.  
 
ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych 
przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Kotlin. 
                   Uchwała Nr XXIII/129/2016 w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji 
nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Kotlin podjęta została jednogłośnie 
13 głosami za. 
Wstępne miejsca  lokalizacji przystanków wskazano w  miejscowościach: Wilcza, Kurcew         
i Sławoszew. 
 
ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyborów uzupełniających do rad sołeckich. 
                    Uchwała Nr XXIII/130/2016 w sprawie wyborów uzupełniających do rad  
sołeckich  podjęta została jednogłośnie 13 głosami za. 
Wybory uzupełniające  do rad sołeckich przeprowadzone zostaną w miesiącu październiku br.        
w  sołectwach:  Twardów  i Wola Książęca. 
 
ad.11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie kryteriów i trybu przyznawania 
nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez 
Gminę Kotlin. 
                   Uchwała Nr XXIII/131/2016  zmieniająca uchwałę w sprawie kryteriów i trybu 
przyznawania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolu prowadzonych 
przez Gminę Kotlin podjęta została jednogłośnie 13 głosami za. 
Zmiana polega na uchyleniu w § 8 uchwały  ust. 6 mówiącym o utworzeniu komisji nagród      
w celu zaopiniowania wniosków o przyznanie nagród nauczycielom. W utrwalonym 
orzecznictwie sądowo administracyjnym przyjmuje się, że utworzenie komisji nagród  nie 
znajduje uzasadnienia w przepisach ustawy Karta Nauczyciela. 
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ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji 
celowej dla Województwa Wielkopolskiego. 
                   Uchwała Nr XXIII/132/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci 
dotacji celowej dla Województwa Wielkopolskiego podjęta została jednogłośnie 13 głosami za. 
Udziela się  w roku 2017 pomocy finansowej w formie dotacji celowej  w kwocie 12.780,- zł  
na dofinansowanie   budowy bazy Śmigłowcowej Służby Ratownictwa Medycznego (HEMS) 
Lotniczego Pogotowia  Ratunkowego na terenie Lotniska Michałków w Ostrowie Wlkp. 
 
ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2020. 
                  Uchwała Nr XXIII/133/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 
– 2020  podjęta została jednogłośnie 13 głosami za. 
 
ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2017 – 2019. 
                   Uchwała Nr XXIII/134/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2017 – 2019  podjęta została jednogłośnie  13 głosami za. 
 
ad.15. Podjęcie uchwały zmieniającej budżet Gminy na 2016 rok.   
                    Uchwała Nr XXIII/135/2016  zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy 
Kotlin na rok 2016 podjęta została jednogłośnie 13 głosami za.  
 
ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
                    Uchwała Nr XXIII/136/2016  zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kotlin podjęta została jednogłośnie 13 głosami za. 
 
ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Gminy. 
                   Uchwała Nr XXIII/137/2016 w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Gminy 
Kotlin podjęta została jednogłośnie 13 głosami za. 
Na wniosek Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy Kotlin  nadano  tytuł Honorowy 
Obywatel Gminy Kotlin Pani Pelagii Biadale  szczególnie zasłużonej dla Gminy jako wyraz 
najwyższego wyróżnienia i uznania. 
 
ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony  dla Gminy Kotlin. 
                  Uchwała Nr XXIII/138/2016 w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Gminy Kotlin  
podjęta została 13 głosami za. 
Na wniosek Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy Kotlin  nadano tytuł Zasłużony dla 
Gminy Kotlin Panu Marianowi Żurkowi jako wyraz wyróżnienia i uznania za zasługi dla 
Gminy Kotlin. 
 
ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Kotlinie oraz szczegółowych warunków jego   
funkcjonowania. 
                 Uchwała Nr XXIII/139/2016  w sprawie trybu i sposobu powoływania                       
i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Kotlinie oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania podjęta została jednogłośnie 13 głosami za. 
 
Uchwały stanowią załączniki  do niniejszego protokołu. 
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ad.20. Wolne głosy i wnioski. 
                        Wnioski zgłosili: 
Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński  wnioskował  o dofinansowanie wyjazdu uczniów 
Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Kotlinie   na mistrzostwa Polski w unihokeju do Elbląga. 
Przewodniczący Rady poinformował, że środków na dofinansowanie wyjazdu nie ma   
w budżecie Szkoły. 
Przewodniczący  Rady przypomniał o zbliżającym się 20 leciu UKS, który powinien być 
zorganizowany na odpowiednim poziomie. 
Wójt odpowiedział, że wyjazd  do Elbląga to jeden temat i w poprzednich latach  temat 
wyjazdu zawsze był załatwiany  pozytywnie.  
Natomiast jubileusz 20 lecia UKS to temat drugi.  Parkiet w sali gimnastycznej w Szkole 
Podstawowej w Kotlinie został  odnowiony. Kwestia środków  na organizację jubileuszu musi 
być prosta i przejrzysta – mówił Wójt. 
Wójt poinformował, że Pan Wł. Szymkowiak  wysyła informację  dotyczącą jubileuszu  e-
mailem do pracownika Urzędu, a nie do Wójta, który zapoznałby z pismem Skarbnika Gminy    
i radnych.  
Wójt mówił, że znajdą się środki, z tym, że życzyłby sobie  o zachowanie pewnej  linii 
administracyjnej. 
Przewodniczący Rady zobowiązał się przekazać  Panu Szymkowiakowi informację o 
prawidłowym skierowaniu pisma do Wójta Gminy. 
Radny Hieronim Adamski mówił, że sprawę należy załatwić,  ale  trzeba  po kolei, bo 
mówiono, że obiecano, a nie zrealizowano. 
Wójt  odpowiedział, że obiecano i zrealizowano, wymieniając  odnowienie parkietu w sali 
gimnastycznej  w Szkole Podstawowej w Kotlinie  i pokrycie kosztów wyjazdu do Elbląga. 
Przewodniczący Rady pytał – czy Szkoła otrzymała środki na wyjazd? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że Szkoła ile środków potrzebuje tyle dostaje i płaci rachunki. 
W budżecie  Szkoła posiada środki na usługi.  
Wójt  poinformował, że puchary  na turnieje z okazji jubileuszu 20 lecia UKS są już 
zabezpieczone i trzeba określić co jeszcze. 
Przewodniczący Rady  mówił, że parkiet  na sali sportowej  miał być zrobiony, bo chodzi o 
bezpieczeństwo na lekcjach wf. 
Radna Marta Hudak  pytała – czy środki funduszu sołeckiego można przeznaczyć na 
zorganizowanie Dnia Dziecka  i na wywóz śmieci? 
Skarbnik odpowiedziała, że  na zorganizowanie Dnia Dziecka  nie można przeznaczać środków 
funduszu sołeckiego. 
Wójt odpowiedział, że przy organizacji imprez o charakterze społecznym np. Dniu Dziecka czy 
dożynek wiejskich  kosz na odpady będzie i w środkach na organizację imprezy należy 
zabezpieczyć środki na odbiór śmieci. 
Radny Zdzisław Staszak proponował, aby odpady  zabierane były i przewożone przez 
pracowników Urzędu  do kontenera przy Urzędzie Gminy. 
Wójt poinformował, że na zorganizowanie imprez można ogłosić przetarg. 
Radna Marta Hudak pytała – dlaczego Wójt nie chce odbierać  śmieci, a pobiera opłaty od 
świetlic wiejskich?  Radna mówiła, że inne wsie mają odbierane śmieci, a Racendów nie. 
Kierownik Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Karol Bera  poinformował o opublikowaniu 
mapy  zagrożeń bezpieczeństwa  i możliwości wskazywania przez obywateli miejsc zagrożeń. 
Radna Beata Skowrońska wnioskowała o: 
- wyrównanie poboczy przy drodze Kotlin – Sucha, 
- ograniczenia tonażu na drodze Kotlin – Sucha , wskazując na drogę Czermin – Grab na której  
  takie ograniczenie wprowadzono  zaraz po modernizacji drogi,  
- przesunięcie  znaku „Teren zabudowany” spod nr 7 do nr 1  nieruchomości w Sławoszewie,  
  uzasadniając to tym, że na tym odcinku drogi urządzane są  wyścigi, 
- wprowadzenie ograniczenia prędkości do 40 km/h  na drodze Kotlin – Sucha w centrum  
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  Sławoszewa  z uwagi na plac zabaw i szkołę, 
- poprawienie znaków  - sierżantów  na pierwszym zakręcie przy drodze Kotlin – Sucha, które  
  to znaki  poodwracane są w różnych kierunkach, 
- obniżenie tonażu na moście na Lubiance w Sławoszewie, 
- naprawę  polbruku  uszkodzonego przez samochody ciężarowe przy świetlicy wiejskiej  
  w Sławoszewie. 
Sołtys Jarosław Tomaszewski   ponowił wniosek  o obniżenie krawężnika przy chodniku przy 
ul. Kościuszki przy przejściu dla pieszych  w kierunku ul. Kosińskiego. 
Radny Zdzisław Staszak pytał  - ile Gmina płaci za odpady i jak często są wywożone? 
Wójt odpowiedział, że płaci 700 – 800,- zł  i są wywożone co 2 tygodnie lub częściej. 
Radny Staszak pytał  następnie – czy Wójt ma informacje z ZGO  odnośnie odpadów? 
Wójt odpowiedział, że ma po części   i analizuje. 
Wójt  mówił, że  segregacja odpadów idzie  bardzo żałośnie. 
Radny Zdzisław Staszak  mówił, że zgłasza odbiór odpadów segregowanych po które ZGO 
przyjeżdża po tygodniu, a w tym czasie  mieszkańcy wrzucają wszystko do jednego kontenera. 
Radny Zbigniew Orpel  wnioskował o  obcięcie gałęzi drzew przy blokach                             
w Magnuszewicach.  
 

  ad.21. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
                         Wójt poinformował, że w dniu 8 września br. przekazał do Starostwa 
Powiatowego w Jarocinie wnioski dotyczące dróg powiatowych. 
W dniu dzisiejszym otrzymano odpowiedź w której  Starostwo informuje, że: 
-  obcięcie odrostów drzew na łuku drogi w Kurcewie uwzględnione zostanie w planie wycinki  
   krzewów, które realizowane będzie w IV kwartale  bieżącego roku, 
-  pobocza przy drodze Kotlin – Sucha zostały uzupełnione  w najbardziej zaniżonych  
   miejscach destruktem asfaltowym pozyskanym z remontów,  
- rowy przy drodze  Kotlin – Sucha zostały wykoszone na całej szerokości, 
- pasy na drodze  nr 4200P ( Kotlin – Wilcza) są widoczne i obecnie nie wymagają  
  odnowienia, 
- obniżenie krawężnika na przejściu dla pieszych na drodze Kotlin – Wilcza będzie możliwe  
  w przypadku wygospodarowania oszczędności na innych zadaniach zaplanowanych w ramach 
  bieżącego utrzymania dróg, 
- budowa oświetlenia dróg nie jest zadaniem Powiatu( wniosek dotyczył oświetlenia przy  
  drodze Kotlin – Wilcza ze względu na bezpieczeństwo ruchu). 
                    Także w dniu 8 września br. przekazano do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych      
i Autostrad Oddział w Poznaniu wniosek sołtysa sołectwa Wyszki o podjęcie działań  w celu 
poprawy bezpieczeństwa na chodniku i na przejściu dla pieszych na drodze nr 11 w Wyszkach. 
Do dnia dzisiejszego nie otrzymano odpowiedzi w tej sprawie. 
                    Wójt poinformował, że: 
- wiaty autobusowe zostaną ustawione w Wilczy i w Kurcewie, 
- muldy są i czekają za  zamontowaniem w wolnym czasie, 
- furtka do Szkoły Podstawowej w Kotlinie została otwarta, 
- ławki, tablica informacyjna  i kosze  zamontowano na placu zabaw w Wyszkach, 
- koszenie trawy i przycięcie żywopłotu w Sławoszewie zostanie wykonane, 
- oświetlenie przy budynku OSP w Racendowie i w Kurcewie  jest zamontowane,  
- -naprawa urządzenia na placu zabaw  w Twardowie jest w trakcie realizacji, 
-  naprawa dróg jest w trakcie realizacji, 
-  termin uzupełnienia składów rad sołeckich w Twardowie i w Woli Książęcej  jest ustalony. 
                    Wójt poinformował o wzięciu udziału w uroczystości 30 – lecia Koła 
Wędkarskiego „Karaś” w Kotlinie. Wójt  przekazał radnym  podziękowania  od prezesa Koła 
Pana Tadeusza  Łukowskiego za udzielaną  pomoc dla Koła Wędkarskiego. 
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Radny Grzegorz Warmuz pytał – do kogo należy budowa oświetlenia ulicznego przy drodze 
powiatowej? 
Wójt odpowiedział, że jest to zadaniem Gminy. Wyjątkiem jest  to gdy dotyczy bezpieczeństwa  
ruchu na drodze i należy wówczas do właściciela drogi.  
Radny Hieronim Adamski wnioskował o  przesunięcie wiaty autobusowej na Buchalińcu. 
Skarbnik pytała – gdzie wówczas nakręci  autobus? 
Wójt wyjaśnił, że wiata powinna być ustawiona przy ul. Buchalińskiej, a jest przy drodze 
powiatowej. 
Radny Adamski  mówił, że  przystanek jest za blisko jezdni. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak pytał – czy  można budować chodnik przy drodze powiatowej? 
Wójt i Skarbnik odpowiedzieli, że nie.  
 
 

       ad.22. Zamknięcie obrad.   
                     Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XXIII sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 

 


